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Godkjenning av innkalling og saksliste 

Godkjenning av protokoll 

10/24 Tilbakemelding på protokoll fra møtet 15.02.24 
 

Behandlet av Møtedato Saknr 

1 Ås menighetsråd 11.04.2024 10/24 

 
 
 
 
Forslag til vedtak 
 
MR støtter forslaget om å ta inn følgende tekst i vedtaket på sak 1/24: «MR ber Jan 

Fredrik ta opp med kirkevergen at vedtaket om at fagansatte skal ha faglig veiledning 

av ungdomsarbeidere og ikke arbeidsgiveransvar følges opp». 

 
Møtebehandling 

 
Vedtak  

MR støtter forslaget om å ta inn følgende tekst i vedtaket på sak 1/24: «MR ber Jan 
Fredrik ta opp med kirkevergen at vedtaket om at fagansatte skal ha faglig veiledning 
av ungdomsarbeidere og ikke arbeidsgiveransvar følges opp». 
 

 

 

 
Saker til behandling 

11/24 Gudstjenesteliste 01.09-31.12.2024 vedtas 
 

Behandlet av Møtedato Saknr 

1 Ås menighetsråd 11.04.2024 11/24 

 
 
 



 3  

 
Forslag til vedtak 
 
Gudstjenesteliste for 01.09-31-12.2024 vedtas med følgende endringer: 
 
Møtebehandling 

Den 27.10.: det står to gudstjenester, men det blir enten Blues og bønnedag eller 
Folkedansgudstjeneste.  
 
Den 8.9. er det dåp.  
 
Den 13.12.: Ungdomsrådet ønsket det skulle være gudstjeneste som del av deres 
arrangement. Kunne vi kalt det «ungdom inviterer til grøt og gudstjeneste»?  
Eller Kveldsmesse for alle? Viktig at det framgår både at det er med/av ungdom og at 
alle aldre er velkomne. 
 
Vedtak  

Gudstjenesteliste for 01.09-31-12.2024 vedtas. 
 

 

 

 

12/24 Strategi for Ås menighet 
 

Behandlet av Møtedato Saknr 

1 Ås menighetsråd 11.04.2024 12/24 

 
 
 
 
Forslag til vedtak 
 
MR vedtar følgende strategi for Ås menighet/Ås MR: 
 
Visjon 

 

 
 
 

 

Mål 1:  
Søkning til og deltakelse i gudstjenestene øker og folk i alle aldre fortsetter å erfare et 
fellesskap som varmer og inspirerer (til tro og handling) 
 

Ås menighet skal være et åpent, varmt, trosstyrkende fellesskap, der 
mennesker i alle livssituasjoner deltar og opplever seg sett. 
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Mål 2:  
Barn og unge i Ås kjenner seg hjemme i kirken, deltar og flere blir med i de ulike arenaene 

 
Møtebehandling 

Sette inn «Ås menighet» i målformuleringene. 
 
Opplever at målene favner bredt.  
 
Lage kobling til de fine skjemaet/målene /oversikten som Borg har.  
Fellesråd – går inn for Borg sitt måldokument og ble enige om å ikke lage et eget for 
seg.  
 
Kan vi vise fram denne som en innledning i årsmøtet?  
 
«Kirken i Ås» er der livet i Ås skjer.  
 
Ang punktet om Søndagsskole: Hva skal til for å få det opp å gå igjen?  Spørre på 
familiefredag? En artikkel i menighetsblad der vi inviterer foreldre/andre til å etablere 
en? Ta det opp med de som kommer til dåpssamtale? Kanskje en start kan være å 
invitere et knippe foreldre til et uforpliktende møte for idemyldring og tenke sammen?   
 
Vedtak  

Menighetsrådet vedtar de to hovedmålene for perioden. I kommende møter drøftes 
og vedtas de konkrete underpunktene som skal gjelde for de to hovedmålene. 

 

 

 

13/24 Utvalg for Grønn menighet 
 

Behandlet av Møtedato Saknr 

1 Ås menighetsråd 11.04.2024 13/24 

 
 
 
 
Forslag til vedtak 
 
Saken legges frem uten forslag til vedtak. 
 
Møtebehandling 

Grønt utvalg v/ Knut Bjørn, Atle Eikeland, Gjermund Stormoen.  
 
Ås MR må finne ut av hvordan vi organiserer det – nyttig at MR får innspill, og tanker 
om Gjermund Stormoen – ikke sittet i GU, men i lignende i Frogn, samt Grønt 
prostiutvalg, m.m. og skriver grønn spalte i menighetsbladet. Han har også fulgt tett 
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prosess med at to fellesråd er blitt miljøfyrtårn-sertifisert. En god metode. Kirken er 
en lærer, en forbruker, arbeidsgiver – setter spor.  
 
Diakonien har vern om skaperverket som et av sine punkter.  
 
Grønt utvalg var i sin tid for alle tre menighetene. Nordby ønsker å bli med om en evt 
oppretter et utvalg og det er en god tanke å fortsette å tenke på tvers av 
menighetene videre. 
 
Er det behov for et eget utvalg i kirken og hvor kan det føre oss –  eller bør vi heller 
melde oss inn i Naturvernforbundet og andre – hver for oss? 
 
Det ligger til kirkens vesen og ansvar. Vårt forhold til våre omgivelser handler om 
etikk – også forholdet til alt det skapte, ikke bare mennesker. Bærekraft handler om 
verdier, mer enn aktivitet – slik også bærekraftsmålene viser. Men hvordan skal vi få 
det inn? Ikke «bare» dosere, men være det i praksis f. eks.: 
 
- i gudstjenesten: mat vi kjøper inn? Lys vi bruker? Innkjøp som forbrukere.  
 
- I diakoniplanen. Ikke bare løsrevet men også knyttet til kamp på rettferdighet.  
 
- Er behov for å gjøre det mer innarbeidet – og noe må ha et spesielt ansvar, i ikke 
kun stab.  
- Kunne vi hatt en bærekraftsgudstjeneste? Vi har det inne allerede i bl. a. 
Friluftsgudstjenestene (kanskje også noe i Høsttakkefesten).  
Trenger vi et utvalg - ? Det viktigste er at det blir godt forankret inn i MR og i 
menigheten overordnet.  
 
- Formidle også utad at vi er opptatt av skaperverket.  
 
- Kirkerådet har en avtale med Miljøfyrtårnsertifisering på området transport, innkjøp, 
avfall, uteområder. Speidermottoet «Handlinger skaper holdninger» . Rutiner påvirker 
bevisst. 
 
- Absolutt en hensikt at vi blir Miljøfyrtårnsertifisert i Fellesrådet-  Ellers bra om vi 
klarer å være litt nøytrale i f.t f. eks. de mer markant politiske, som 
naturvernforbundet. 
 
- Vår grønne plakat (handlingsplanen 2019 – 2022) kan danne grunnlag/ være nyttig 
verktøy for veien videre uansett form det tar.   
 
Flott om vi får et felles utvalg Ås, Kroer, og Nordby. Kan/ bør evt. utvalget ligget 
under Fellesrådet? 
Menighetsbladet er felles og uansett en god plattform å synliggjøre på. 
 
- Gjermund, Knut Bjørn og Atle er åpne for å bli med i et grønt utvalg (dog ikke påta 
seg lederverv), dersom MR går for å opprette et slikt. Det er også en i Nordby som er 
åpen for å stille. Men det er viktig og ønskelig at en fra MR i Ås og Nordby også er 
med. Hvis vi ikke får til at en fra MR stiller fast, at en i MR likevel er fast kontaktpunkt 
inn mot utvalget. 

https://www.kirken.no/nb-NO/fellesrad/as-kirkelige-fellesrad/diakoni-og-omsorg2/gronn-kirke/
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Konklusjoner (ikke drøftet som vedtak, men referents forslag): 
 
- Fellesrådet oppfordres til å sette i gang prosess med å bli 
Miljøfyrtårnsertifisert. 
 
- MR tar innspill til orientering og følger opp med å avklare om, hvordan og 
hvem som ivaretar temaområdet. 
 
- Vi bør sondere hvordan diakoniutvalget kan være i mer kontakt og samarbeid 
omkring det grønne (som er et av fire hovedpunkter i Den norske kirkes diakoniplan). 
   
- Gjermund tar på seg å komme forslag til spalte/stoff i M. Blad.  
 
 
Vedtak  

MR jobber videre med innspillene. 
 

 

 

 

 
Orienteringssaker 

14/24 Dialog med husrådet og kirkevergen 
 

Behandlet av Møtedato Saknr 

1 Ås menighetsråd 11.04.2024 14/24 

 
 
 
 
Forslag til vedtak 
 
Saken tas til orientering. 
 
Møtebehandling 

Dialog med Husråd v/ Dag Røsvik; Åshild Utvik 
 
Oppgradering av plen/uteområdet på plensiden av kirka: Det er aktuelt å helle-legge 
en stripe på plensiden av Arbeidskirka, kjøpe parkmøbler (helårs) Evt. også sette opp 
et fastmontert bordtennisbord? Evt. volleynett Innhentes priser. Inkl. at må grave opp 
fundament - Kan koste mer enn 100 000, så økonomi er en hindring. Men også 
krevende dersom skal skje som dugnad – må også være ordentlig / faglig utført. 
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Heller tenkes lagt like inn til veggen og da må man være obs ved graving, pga. 
fiberkabel m.m.. 
 
I anledning Gudbrand Skiakers bortgang, har familien ønsket å gi en minnegave til 
uteområdet på kr. 40 000. Det er stemning både i MR og i husråd for å benytte 
gaven inn mot en slik uteplass.  
Evt. kalle den for «Schiakers plass»?  
 
Husrådet har ansvar for å rapportere funn, gi beskjed om hva som trengs å gjøres, 
samt vask/renhold av møbler, o.l. men hva forventes fra MR at husrådet gjør?  
 
Fellesråd drøftet nylig innmeldt behov– ut fra en foreløpig ikke-prioritert liste som 
Kirkevergen har laget. Bl.a. reparere glassmaleri-skade – (og generelt er 
blyføyningene svak). Evt. isolere med et ekstra lag glass. Kjøpe el ikke kjøpe ny 
teleslynge (på lista): Fortsatt ønske om det, selv om nåtidens høreapparater.  
 
Det er kommet et anonymt ønske om mulighet for skjerming, dvs. dekke alterparti.  
Det er ikke stemning for dette prioriteres, også ut fra at dette er et gudshus og de 
som leier må kunne regne med at rommet bærer preg av det. Heller da prioritere 
solskjerming fra sidene/ på langsgående vinduene – evt. kombinert med mulighet for 
å mørklegge rommet. 
 
Det legges opp til dugnad i/utenfor Arbeidskirka lørdag 20. april. Linda bes 
legge ut på facebook om denne, selv om det har stått i menighetsblad. De som 
deltar får middag. 
 
 
Kirkevergens e-post  
Vi må huske å melde inn behovene vi har eller oppdager til kirkevergen, slik at det 
blir synlig.  
Fra kommunen kan vi primært forvente det som er lovbestemt.  
Da er det verdt å se på midlene MR har – og overskuddet vi har. Hvordan skal de 
forvaltes.  
F. eks. alterringen i Ås kirke… slitt/stygt. Vi mener det bør være mulig å få et 
prisanslag (selv om potensiell leverandør hevder det må skje etter skinnet er 
skåret/åpnet opp), i det minste et «minste- og høyestepris» eller snitt av jobber de 
tidligere har gjort. (Evt. innhente kostnadssum direkte fra andre kirker som har fått 
det gjort). 
 
- Vi må prøve å blåse liv i givertjenesten: Finnes et opplegg for promotering av 
givertjeneste? Kunne vi hatt en liten aksjon igjen – «bli fast giver!» slik det var for en 
del år siden? 
 
- På Årsmøtet 28.4 : Kan Linda si litt om kostnader og behov for å 
vedlikeholde/fornye når hun presenterer budsjett? At det f.eks. er behov for å fornye 
alterring, klokketårn i Arbeidskirka, m.m. Og henstille til hvor bra det er med fast 
givertjeneste i den sammenheng.   
 
- Husrådet oppfordres også til å melde behov de observerer til kirkevergen 
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Vedtak  

Saken tas til orientering. 
 

 

 

 

15/24 Husverter status og rekruttering 
 

Behandlet av Møtedato Saknr 

1 Ås menighetsråd 11.04.2024 15/24 

 
 
 
 
Saksorientering 
Vi har kun 15 personer på listen over husverter. Avtalen deres er en uke som husvert 
i halvåret. Dette betyr at vi nå kun dekker 30 av 52 uker gjennom året. Det er mulig å 
spørre om disse kan tenke seg å stille flere uker, men de fleste er også aktive med 
andre oppgaver i menigheten.  
 
Har husrådet og menighetsrådet noen tanker om hvem, og hvordan vi kan rekruttere 
flere til denne oppgaven? 
 
Husvert instruks: 
Husverten går igjennom bygningen og kontrollerer/sørger for at: 

• Alle vinduer og dører er lukket (også branndører), alt lys er slått av og ytterdører er 
låst.  

• Avtrekksvifte på kjøkkenet (bryter ved døra) er slått av.  

• Sjekke at alle elektriske apparater er slått av, og støpsel på småapparater er trukket 
ut (kaffetrakter, vannkoker osv.). 

• Kontrollere at varmeovner ikke er tildekket. 

• Søppelbøtter tømmes.  

• Såpe og papir etterfylles på kjøkken og toalett. 

 
Husverten gir beskjed om eventuelle feil og mangler til vaktmester eller daglig leder.  
 
 
 
 
 
Forslag til vedtak 
 
Saken legges frem uten forslag til vedtak. 
 
Møtebehandling 



 9  

Ang. oversendt spørsmål fra Linda til MR og Husrådet om hvordan vi kan rekruttere 
husverter?  
Vi har 30 av 50 uker er dekket opp. En del kvinnelige frivillige opplever at det er litt 
skummelt å gå gjennom huset alene utpå kveld. Når nye skal inn: viktig at Linda eller 
annen kan gå gjennom det sammen med dem. 
Hva med å spørre de som har gått ut av MR de tre siste periodene? Særlig de som 
ikke har så mange andre faste oppgaver? Evt. høre med Åpent Hus – gruppa? Men 
en aldrende gruppe med mange stokk, rullator… 
 
Er det en mulighet at oppgaven varer i en halv uke i istedenfor en hel? Men folk på 
lista kan bytte internt, slik de nå også gjør. 
Det beste er om folk i både Husråd og MR spørre enkeltpersoner direkte.  
 
Navn som ble nevnt: Henrik Solbu? William? Øystein Johnsen? Arve Skutlaberg? 
Gunder Skiaker. 
Bridgespillerne: Hans Christian Røed, o.fl.  
Ann-Kristin spør Ellen Syrstad. 
Ottar spør Hans Christian i bridgeklubb.  
Odd Henning spør en kollega, som bor i Ås. 
 
Vedtak  

Saken tas til orientering. 
 

 

 

 

16/24 Orientering fra utvalgsarbeid 
 

Behandlet av Møtedato Saknr 

1 Ås menighetsråd 11.04.2024 16/24 

 
 
 
 
Forslag til vedtak 
 
Saken tas til orientering. 
 
Møtebehandling 

Referat fra ungdomsrådsmøte 07.03.24: 
Merknad til sak 7/24 om å «Kommunisere ungdomsarbeid ut»: Flott at ungdommen 
melder at Menighetsbladet er en viktig kanal for å melde fra om større 
arrangementer. 
 
Vedtak  
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MR melder tilbake at de synes det er fint at de f.eks. presenterer seg, forteller om hva 
de gjør, liker, deltar og har deltatt på.  
 
For øvrig tas referatene til orientering.  
 

 

 

 

 
Eventuelt 


